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Abstract: 
 

This study aimed show the extent of attention given by the firms to the value of 

intellectual capital, which is an essential resource nowadays, because it is another form of 

capital, and it must be managed in a good manner to develop and maintain it by the use of 

management methods of management by objectives, management by delegation and meetings 

management. 
The findings of this study suggest that the interest in intellectual capital and its 

management has a positive impact on gaining competitive advantage in the preservation and 

development because it is the real capital in the present and future. 

 

Key Words: Intellectual Capital, management by objectives, management by delegation, 

meetings management. 

 

Résumé:
 

Cette étude visait à évaluer l’importance accordée par les institutions à la valeur 

du capital intellectuel, qui est une ressource essentielle dans les temps modernes, il est 

considérer comme  une autre forme de capital, et doit donc être géré d’une manière efficiente 

pour développer et maintenir, et ce la  par l'utilisation des méthodes administratives, 

notamment le système de management par objectif,  par délégation et le management des 

réunions. 

Les conclusions de cette étude suggèrent que l'intérêt dans le capital intellectuel et de 

la gestion a un impact positif sur l'acquisition d'un avantage concurrentiel dans la préservation 

et le développement parce qu'il est le véritable capital  de l'actuelle et future. 

 

Mots clés: capital intellectuel, management par objectif,  management par délégation,  

management des réunions. 
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